
 
 

 (2022ديسمبر  –عدد أكتوبر ) 50 المجلد حوليات آداب عين شمس

http://www.aafu.journals.ekb.eg 

 (دورية علمية محكمة) 
دابالآ كلية جامعة عين شمس

 

elham.qaralleh@bau.edu.jo 

51511215

1251211

12511211

 

 

 

2222



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 37 - 

 

 

 

 

 

 

 

 



(2022ديسمبر  –عدد أكتوبر )  50 المجلد -حوليات آداب عين شمس 
 

- 37 - 

 

 



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 35 - 

 



(2022ديسمبر  –عدد أكتوبر )  50 المجلد -حوليات آداب عين شمس 
 

- 37 - 



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 33 - 



(2022ديسمبر  –عدد أكتوبر )  50 المجلد -حوليات آداب عين شمس 
 

- 37 - 

 



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 37 - 



(2022ديسمبر  –عدد أكتوبر )  50 المجلد -حوليات آداب عين شمس 
 

- 70 - 



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 78 - 



(2022ديسمبر  –عدد أكتوبر )  50 المجلد -حوليات آداب عين شمس 
 

- 72 - 



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 77 - 



(2022ديسمبر  –عدد أكتوبر )  50 المجلد -حوليات آداب عين شمس 
 

- 77 - 

- 

- 

- 

- 



 إلهام إسليّن سلمان القرالة دراسة نفسيَّة  الصُّورة الُأنثويَّة في شعر ابن القيسراني
 

- 75 - 

Abstract

The feminine image in the poetry of Ibn al-Qaysrani -Psychological study-

By Elham Eslam Salman Al-Qarala 

This research investigates the woman image femininity in the poetry of Ibn Al- Qaysarani, 

how he was proficient in spotting the world of feminity and regarding it as one of his poetic 

images,the woman from the outset of poetry occupied a prominent space in the Arab poetry,  

thay could use and employ her efficiently in various poetic and technical images, therefore, Ibn 

Al- Qaysarani inspired from the woman the technical image in his poetry, this may relate to his 

psychic perspective which the research will attempt to discover through these images and and 

proofs appeared in his poetry in the study 

 The feminine image of the war 

 The woman belligerent image 

 Woman open love poetry. 

Keywords: (Ibn Al- Qaysarani, woman, war, erotic poetry)  
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